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„Građani Srbije još uvek ne mogu da uđu u Crnu Goru i Severnu Makedoniju, izjavio je za
Tanjug prvi potpredsednik Vlade i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić.  

"Postoji razlika između termina otvaranje granice i prolaska ljudi. Otvaranje granice znači da je
otvoren granični prelaz, a da li je dozvoljeno da neko ode tamo, druga je vrsta odluke", pojasnio
je Dačić i dodao da je Beograd, tragom vesti da je Crna Gora dozvolila ulazak naših građana,
zatražila informacije od Podgorice.

„Po tim informacijama, oni nisu promenili svoju odluku, a to znači da u Crnu Goru mogu da uđu
samo građani koji imaju boravak u toj zemlji. Svima ostalima i dalje nije dozvoljeno. Sa Crnom
Gorom je i dalje nerešen taj problem", istakao je Dačić.

On je podsetio da je BiH donela odluku da bezuslovno otvori granice sa svim susednim
zemljama, na čemu im je zahvalio, navodeći da takvu odluku još nije donela Severna
Makedonija, te da je razgovarao sa makedonskim ministrom da bi videli kakva je perspektiva te
njihove odluke.

„U samom našem komšiluku i dalje ima problematičnih destinacija, gde naši ljudi i dalje ne
mogu da putuju", konstatovao je Dačić.

Takođe, podsetio je da je Srbija svoje granice otvorila 22. maja, za robu i ljude, opredeljujući se
da za put relaksiranja mera, pa je ukinula i obavezne testove i izolaciju.

„Shodno tome, mi smo otvorili granice sa svim našim susedima, koji nisu u EU - BiH, Crna
Gora, Severna Makedonija i Albanija. Takođe, otvorena je granica sa Bugarskom, dok je i
Mađarska otvorila granicu za naše državljane. Grčka je najavila i počela relaksaciju, ali će u
punoj meri početi tokom ovog meseca", rekao je Dačić.

Kada je reč o Hrvatskoj, Dačić je rekao da je zvao ministra spoljnih poslova Hrvatske, kako bi
"pojasnio situaciju", te da će se i oni izjasniti po tom pitanju.
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"Uglavnom, 15. juna će EU doneti relaksacione mere, ali to se odnosi na putovanja unutar
Unije. Ko će biti pridodat tome, još se ne zna. Mi sada moramo sa svakom zemljom
pojedinačno da o tome razgovaramo", kaže Dačić.

Jedna od zemalja sa kojom se razgovara je i Austrija, zemlja u kojoj živi veliki broj naših ljudi,
koja je, podseća Dačić, omogućava i humanitarne konvoje tokom pandemije.

„Bio je ministar spoljnih poslova u poseti, razgovaraćemo sada da vidimo kakva je dinamika
otvranja granica, odnosno mogućnosti da naši ljudi prolaze bez nekih većih teškoća", rekao je
Dačić.

U Beču je, inače, najavljeno da će Austrija ukinuti mere karantina ili testa samo za one zemlje
sa kojima postigne bilateralni sporazum.
Drugih razgovora još uvek nema.

„Rumunija sada, zbog političke krize, nije mogla da se pridruži inicijativi Srbije, Bugarske i
Grčke, sami su rekli da sada ne mogu time da se bave i to ostaje da se vidi", rekao je Dačić.

Kako kaže, polako se sve kreće, iako možda ne onom brzinom kojom bi ljudi očekivali, i uz
velike mere opreza i nepoznanica, jer ne postoje pravila koja važe za sve.

Dodaje i da samo dve zemlje nisu zabranile ulazak strancima tokom pandemije - Meksiko i
Velika Britanija.

"Svi drugi jesu i sada svi treba da donesu odluke koje će značiti povlačenje te mere. To će nas
svakako čekati narednih meseci. Možda je sreća što je sada turistička sezona, pa će sada svi
želeti da požure", dodao je Dačić.
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